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Jeśli więc myślisz, drogi czytelniku,
że nie nadszedł jeszcze dzień, w któ-
rym trzeba zacząć o tym myśleć –

jesteś w błędzie.
Inny najczęściej spotykany błąd to

twierdzenie tych z nas, którzy nie współ-
pracują z Narodowym Funduszem Zdro-
wia, że ich to nie dotyczy. Dotyczy. Obo-
wiązkiem tym objęty jest każdy podmiot
wykonujący działalność leczniczą nie-
zależnie od tego, czy ma kontrakt.

W Wielkopolskiej Izbie Lekarskiej
działa Zespół ds. Elektronicznej Doku-
mentacji Medycznej. Stworzyliśmy stro-
nę internetową, na której wyjaśniamy
podstawy prawne, opisujemy, jak to ma
działać oraz obszernie omawiamy za-
gadnienia związane z polityką ochrony
danych osobowych.

Piszemy też o programach, o ich waż-
nych i mniej ważnych funkcjonalno-
ściach.

Jest też zakładka ze spisem firm –
twórców oprogramowania, które zostały
poproszone o wypełnienie specjalnej an-
kiety dotyczącej ich aplikacji. Tych py-
tań będziemy zadawać firmom więcej.

Raczej na pewno nie będziemy wska-
zywać, który program najlepiej kupić.
Ale na pewno wskażemy niebezpie-
czeństwa, jakich mogą przysporzyć nie-
które rozwiązania i programy oferowane
na rynku.
�asz serwis:
www.wildent.org.pl/upload/edm

Jako członek Naczelnej Rady Lekar-
skiej zwróciłem się do Naczelnej Rady
Lekarskiej z propozycją wystąpienia 

o kilka niezbędnych nowelizacji w prze-
pisach związanych z elektroniczną do-
kumentacją medyczną, systemem rozli-
czeń z NFZ i zasadami autoryzacji
oświadczeń składanych przez pacjentów.

Szanowni czytelnicy,
będzie to dla nas wszystkich bardzo

poważne wyzwanie organizacyjne. Nie-
którzy będą musieli również przełamać
niechęć do zmiany stylu pracy z doku-
mentacją. Wszyscy będziemy w mniej-
szym lub większym stopniu musieli
przeorganizować i poddać się regułom
tworzenia i udostępniania dokumentacji
poprzez System Informacji Medycznej.

Ważne również, aby koszty finanso-
we sprowadzić do racjonalnych rozmia-
rów. Ze wszystkich naszych lekarskich
„interesów”, o jakie musimy zadbać,
najważniejszym z najważniejszych wy-
daje się doprowadzenie do takiego stan-
dardu większości oferowanych aplika-
cji, aby w każdej chwili możliwe było
przeniesienie danych zgromadzonych 
w jednym programie do innego. Tylko
to uchroni nas od uzależnienia od raz
wybranej aplikacji oraz da możliwość
rozwoju rynku oprogramowania elek-
tronicznej dokumentacji medycznej.
Nikt poza środowiskiem medycznym się
o to nie upomni. Jeśli my tego nie zrobi-
my, to sami sobie po trosze będziemy
winni.
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